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ظرفیت تولید نفت میدان دانان افزایش یافت
مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزی ایران، از تولیدی شدن سه حلقه چاه 
از ابتدای اسفند تاکنون در میدان نفتی دانان به مقدار حدود ۵ هزار بشکه در 

روز با استفاده از توانمندی متخصصان داخلی خبر داد.
 به گزارش شــانا ، رامین حاتمی با اشاره به تأکیدهای مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران و 
برنامه ریزی و فعالیت جهادی و شبانه روزی کارکنان شرکت نفت مناطق مرکزی اظهار کرد: این 
چاه ها جزو ۱۱ حلقه چاهی است که همسو با طرح های نگهداشت و افزایش تولید شرکت ملی 
نفت ایران در قالب قرارداد جدید در میدان دانان زیرمجموعه این شرکت در استان ایلام حفاری 

شده و به بهره برداری رسیده است.

مدیرعامل مناطق نفت خیز جنوب:
جزیره ای عمل کردن مهم ترین آفت در کارهای پژوهشی

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب مهم ترین آفت در کارهای 
علمی و پژوهشی را جزیره ای عمل کردن دانست و گفت: تشکیل انستیتو 

ازدیاد برداشت در مناطق نفت خیز جنوب پیگیری می شود.
به گزارش شانا، علیرضا دانشی در نشست با مدیر پژوهش و فناوری شرکت ملی نفت ایران 
اظهار کرد: با توجه به شــرایط مخازن این شرکت، ایجاد مرکز پژوهشی و تحقیقاتی ازدیاد 
برداشت باید در اولویت قرار گیرد و در این زمینه پیگیری با شرکت ملی نفت ایران انجام شده 
است که امیدواریم محقق شود.وی با اشاره به تأکید مقام معظم رهبری بر توسعه دانش در 
سازمان ها و ارتقای شرکت های دانش بنیان تصریح کرد: دانش بنیان کردن سازمان ها و تولید 
علم و دانش مؤثرترین اقدامی است که می توان برای مقابله با فشارهای استکبار جهانی انجام 

داد و حفظ و عظمت انقلاب نیز از همین نقطه رقم می خورد.
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با تأکید بر اینکه در زمینه توسعه فناوری های 
نوین و دانش بنیان کردن سازمان ها باید از شعار فاصله گرفت و وارد کارهای عملی شد، افزود: 
به این منظور می توان از پیشرفت صنایع موفق کشور از جمله صنعت دفاعی الگوبرداری و 

به سرعت فاصله خود را با مرزهای دانش کم کرد.
دانشــی بیان کرد: مهم ترین آفت که در بحث تولید فناوری با آن روبه رو هســتیم ناشی از 
جزیره ای عمل کردن در کارهای علمی و پژوهشی است که در این زمینه باید برای هم افزایی 
مؤلفه های دانش در کشور برنامه ریزی گسترده ای انجام دهیم.وی گفت: برای موفقیت در این 
زمینه باید تمرکز فعالیت های پژوهش و فناوری بر مناطق عملیاتی باشد، نظام تشویق و پاداش 
مالی و معنوی پژوهشگران ارتقا یابد، همکاری با دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی هدفمند 
باشد و دستورعمل های پژوهش و فناوری برای حمایت از پژوهشگران بازنگری و اصلاح شود.
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب بر ضرورت درس آموزی از فعالیت های گذشته 
تأکید کرد و گفت: منابع مالی، امکانات و نیروی انسانی ما محدود است، از این رو باید از این منابع 
به نحو مطلوب استفاده کنیم و با پرهیز از موازی کاری و جزیره ای عمل کردن، همه ظرفیت های 

صنعت نفت را یکجا جمع کنیم تا به هدف مطلوب برسیم.
دانشی با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت باید به سرعت جایگاه گذشته خود را بازیابد و انستیتو 
ازدیاد برداشــت نفت نیز در مناطق نفت خیز جنوب تأسیس شود، افزود: ایجاد انستیتو ازدیاد 
برداشت در مناطق نفت خیز جنوب سبب می شود نیازسنجی ها سریع تر انجام شود، پروژه های 

پژوهشی مرتبط با این موضوع به سرعت پیش  روند و نیروی انسانی متخصص تربیت  شود.
سید مهدیا مطهری، مدیر پژوهش و فناوری شرکت ملی نفت ایران هدف از برگزاری این 
نشست را پیگیری مصوبات ستاد تحول و پیشرفت فناوری های دانش بنیان شرکت ملی نفت 
ایران بیان و اظهار کرد: این ستاد پیرو فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر توسعه دانش 
تشکیل شد تا با همکاری شــرکت های تابع و دریافت دیدگاه های آنها بتوانیم برای تحقق 

فرمایش های ایشان گام های مؤثری برداریم.
وی گفت: همسو با بیانات مقام معظم رهبری در نظر داریم نیازهای صنعت نفت را شفاف و 
واضح منعکس کنیم تا شرکت های دانش بنیان، دانشگاه ها، مراکز علمی، سازنده ها، شرکت های 
طراح و سازنده و دیگر مجموعه های مرتبط که می توانند به ما کمک کنند با نیازهای شرکت 

ملی نفت ایران آشنا باشند که در این زمینه شرکت های تابع می توانند نقش مهمی ایفا کنند.
مدیر پژوهش و فناوری شرکت ملی نفت ایران تصریح کرد: سال آینده تدوین راهبرد فناوری 
را با مشارکت جدی شرکت های تابع آغاز خواهیم کرد که در این زمینه کارگاه های تخصصی 
در شرکت ها برگزار خواهد شد تا با نظر جمعی همکاران این استراتژی تدوین و سرانجام در 
هیئت مدیره تصویب شود. مطهری گفت: برای ایجاد صنعت نفت دانش بنیان باید برنامه عملی، 
واقعی و قابل اجرا تدوین کنیم تا با مراقبت و پایش مداوم آن بتوانیم به نتایج مورد نظر در کوتاه 

مدت و میان مدت برسیم.
محمد گلستان باغ، رئیس پژوهش و فناوری شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب هم در این 
نشست به برنامه های این شرکت برای توسعه دانش اشاره و اظهار کرد: در گام نخست رصد 
فناوری در همه حوزه های تخصصی را از مخزن تا محصول نهایی در دستور کار قرار داریم 
و در این زمینه گروه های تخصصی متشکل از کارشناسان فنی ایجاد شده و نتایج به صورت 
یک کتابچه ارائه  خواهد شد.وی گفت: در زمینه نیازسنجی در دو بخش تعیین نیازهای کنونی و 
نیازهای مبتنی بر آینده پژوهی در حال فعالیت هستیم تا ضمن رفع مشکلات کنونی که ناشی از 

قدمت فرآیندها و تأسیسات است به فناوری های روزآمد دسترسی یابیم.

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی خبر داد؛
آغاز ۱۸ طرح جدید در سازمان منطقه ویژه اقتصادی 

پتروشیمی در ۱۴۰۰
مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی گفت: امسال افزون بر 
طرح های در حال احداث، ۱۸ طرح جدید نیز در این منطقه آغاز شد که این 

فرآیند نشان دهنده شرایط فعال سرمایه گذاری در منطقه است.
به گزارش شانا، سیدامید شهیدی نیا در آخرین نشست امسال هیئت رئیسه سازمان منطقه ویژه 
اقتصادی پتروشیمی اظهار کرد: افزون بر ۳۱ طرح جاری در این منطقه، ۱۸ طرح جدید نیز در 
سال ۱۴۰۰ در محدوده سازمان شروع شده است که از نظر کمّی روند رضایت بخشی را در حوزه 
سرمایه گذاری نشان می دهد.وی ادامه داد: ۳۱ طرح با وجود محدودیت های مربوط به زمین های 
مورد نیاز در مرحله گذراندن فرآیند امکان سنجی قرار دارند که سال آینده به مجموع طرح های در 
حال احداث اضافه خواهند شد.مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی ادامه داد: این 
طرح ها در قالب الگوی تکمیل زنجیره ارزش انتخاب شده و در آینده نیز منشأ تحولات جدی 
و اثرگذاری در منطقه خواهند بود.شهیدی نیا با تأکید بر اینکه تعیین تکلیف طرح های قدیمی 
همواره اولویت اصلی در سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی است، گفت: بر اساس جدول 

زمانبندی در قالب تصمیم گیری های سازنده، این طرح ها تعیین تکلیف می شوند.
وی از ســازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی به عنوان یک دستگاه هماهنگ کننده و 
حاکمیتی نام برد و افزود: این در حالی اســت که این سازمان به واسطه ارکان اجرایی خود در 

تلاش برای توسعه زیرساخت های صنعت پتروشیمی و ارائه خدمات در منطقه است.
مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی با اشاره به اینکه طرح توسعه این منطقه 
با وجود موانع پیش رو در حال نهایی شدن است، اظهار کرد: تا زمان تعیین تکلیف این طرح 
نیاز است که با تغییر کاربری برخی اراضی منطقه )متعلق به سازمان منطقه ویژه اقتصادی 

پتروشیمی( بخشی از نیاز فوری طرح های سرمایه گذاری پیشران پتروشیمی تأمین شود.
شهیدی نیا همچنین رفع تعهدهای ارزی شرکت های پتروشیمی مستقر در این منطقه را از 
چالش های جدی برای صادرات محصولات عنوان کرد و گفت: با پیگیری هایی که انجام شد، 
این چالش برای بازگشت ارز حاصل از صادرات شرکت های پتروشیمی به خوبی در حال مدیریت 
است.وی اضافه کرد: این سازمان در سال ۱۴۰۰ دستاوردهای قابل قبولی در عرصه های محیط 
زیست، اچ اس ئی، امور حقوقی، بهره برداری، انجام مسئولیت های اجتماعی در قالب فعالیت 

شورای راهبردی شرکت های پتروشیمی به ویژه در مبارزه با بیماری کرونا داشته است.

اخبار کوتاه 

آگهی فقدان سند مالکیت
آقــای ولــی الــه قالــی پــور گــودرزی و خانــم حبیبــه گــودرزی بــا ارائه دو 
بــرگ استشــهادیه المثنــی کــه در دفتــر خانــه اســناد رســمی 275 بابــل 
تصدیــق امضاء شــده و طــی درخواســت شــماره 1400217100040112 
مــورخ 1400/12/08 تقاضــای صــدور ســند المثنــی هــر یک 925 ســهم 
ــی از  ــاک شــماره 35 فرع مشــاع از 10175 ســهم ششــدانگ تحــت پ
52- اصلــی بخــش یــازده حــوزه ثبتــی بابــل کــه ســند مالکیــت آن ذیــل 
ــان  ــام ایش ــه ن ــت 5245 ب ــای 192 و 188 و ثب ــه ه ــر 9 و صفح دفت
ثبــت و صــادر و تســلیم گردیــد. در اثــر جابجایــی مفقــود شــده را نمــوده 
اســت در اجــرای مــاده 120 اصاحــی آئیــن نامــه قانــون ثبــت مراتــب 
در یــک نوبــت آگهــی تــا چنانچــه اشــخاصی مدعــی انجــام معاملــه یــا 
ــه و  ــت محــل ارائ ــه اداره ثب ــه ب ــا ســند معامل ــت ی وجــود ســند مالکی
ــراض  ــرر اعت ــد چنانچــه پــس از اتمــام مــدت مق ــت نماین رســید دریاف
ارائــه نگردیــد و یــا در صــورت اعتــراض اصــل ســند مالکیــت یــا ســند 
معاملــه ارائــه نشــود ایــن اداره مطابــق مقــررات اقــدام بــه صــدور ســند 

مالکیــت المثنــی بنــام مالــک خواهــد نمــود./ م الــف: 1287470
تاریخ انتشار: 1400/12/24

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( جهت استحضار
حسینی کریمی، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بابل   5149

معاون وزیر نیرو اظهار داشــت: نیروگاه های اتمی 
ضمن اینکه سوخت های فسیلی مصرف نمی کنند، 
انرژی پــاک دارند. در حال حاضــر نیروگاه اتمی 
بوشهر راندمان خوبی داشته و تولید برق آن نیز در 

حد مناسب است.
به گزارش ایلنا، همایون حائری در نشســت خبری در جمع 
خبرنگاران با اشــاره بــه اینکه برای عبور از زمســتان بدون 
خاموشی 6۰۰۰ مگاوات ظرفیت تولید برق افزایش یافت، اظهار 
داشت: زمســتانی که گذشت زمستان سختی بود اما علیرغم 
محدودیت هایی که جهت تامین سوخت گاز، با توجه به رشد 
مصرف گاز خانگی داشتیم اما با همکاری وزارت نفت، صمت و 
سایر دستگاه ها توانستیم زمستان را بعد از چند سال محدودیتی  

که اعمال می شد بدون هیچ مشکلی پشت سر بگذاریم.
وی افزود: زمستان بدون خاموشی دستاورد خوبی برای دولت 
بوده اســت. اقداماتی که در زمستان امسال رخ داد، پیش نیازی 
بود تا بتوانیم تابســتان سخت سال آینده را با کمترین مشکل 

پشت سر بگذاریم.
معاون وزیر نیرو با اشاره وضعیت خاموشی در تابستان سال های 
گذشته خاطرنشان کرد: متاسفانه طی چند سال اخیر، تراز تولید 
و مصرف برق به هم خورده بود و همین نکته باعث می شد در 
تابستان ها دچار محدودیت هایی برای صنایع و بخش خانگی 
اعمال شد. البته بر اساس برنامه ارائه شده از سوی وزیر نیرو به 
مجلس باید بتوانیم اختلاف تولید مطرح و همچنین وابستگی در 

بخش تولید به نیروگاه های برق آبی را جبران کنیم.
حائری تاکید کرد: هر زمانی که بارندگی کاهش یافت، تراز تولید 
و مصرف بیشتر مشهود بود و منجر به این شد که در تامین برق 

مردم در لحظاتی از پیک موفق نباشیم.
وی با اشاره به برنامه افزایش ۳5 هزار مگاواتی ظرفیت تولید 
طی ۴ سال گفت: این برنامه شامل ۱5 هزار مگاوات نیروگاه های 
حرارتی، ۱۰ هزار مــگاوات انرژی های تجدیدپذیر و ۱۰ هزار 
مگاوات نیز نیروگاه های حرارتی احداث شده توسط صنایع است 

که بر اساس آن طی ۴ سال ۳5 هزار مگاوات به ظرفیت تولید 
برق اضافه می شود.

معاون وزیر نیرو با اشاره به بند ی تبصره ۸ در زمستان امسال 
که با هدف اصلاح مصرف مشترکان انجام شد، یادآور شد: در 
کنار این اقدامات، با صرفه جویی و مدیریت مصرف که توسط 
مشــترکان طی این مدت صورت می گیرد، کمک شــایانی 
خواهد بود.حائری ابراز امیدواری کرد: با ترکیبی از ظرفیت های 
نیروگاه های جدید و مدیریت مصرف بتوانیم تاب آوری شبکه را 
افزایش داده و در کنار افزایش ظرفیت تولید، مدیریت مصرف 

منطقی نیز داشته باشیم.
وی درباره برنامه پیک تابستان آینده بیان کرد: برای تابستان 
نیــز ۱۰۰ برنامه عملیاتی را در نظر گرفتیم که با اجرای دقیق 

این برنامه ها، امیدواریم با کمترین مشکل از تابستان عبور کنیم.
معاون وزیر نیرو خاطرنشان کرد: برنامه ای که برای تابستان 
سال آینده در نظر گرفتیم شامل افزایش ظرفیت تولید به میزان 
6۰۰۰ مگاوات اســت که از این مقــدار ۴9۰۰ مگاوات مربوط 

به واحدهای حرارتی و تجدیدپذیر اســت. ۴26۰ مگاوات واحد 
حرارتی که توسط وزارت نیرو و یک واحد نیز توسط صنایع اجرا 
می شود که اولین نیروگاه حرارتی در راستای تفاهم نامه وزارت 

نیرو و صنایع احداث می شود.
حائری افزود: 5۰۰ مگاوات نیز توسط نیروگاه های تجدیدپذیر 
تامین می شود، علاوه بر آن 2۸6 واحد نیروگاهی موجود نیز با 
اقدامات کارشناســان حدود ۱۱۱۳ مگاوات ارتقاء توان خواهند 
داشــت.وی درباره برنامه صادرات برق گفت: ما با کشورهای 
همسایه که مرز خاکی داریم هم صادرات و هم واردات برق داریم 
همچنین برنامه اتصال الکتریکی به اروپا را در دستور کار داریم 
که بخشی از آن از مسیر روسیه خواهد بود که مطالعات آن در 
حال انجام است. معاون وزیر نیرو با اشاره به دیدار معاونین وزرای 
نیروی ایران و آذربایجان اذعان کرد: پروژه اتصال الکتریکی با 

اروپا توسط شرکت های ایرانی انجام می شود.
حائری همچنین با اشاره به برنامه صادرات برق به کشورهای 
حاشــیه خلیج فارس نیز اظهار کرد: صادرات به این کشورها از 

مسیر کابل زیردریایی خواهد بود.وی تاکید کرد: در حال حاضر ما 
بین 25۰۰ تا ۳۰۰۰ مگاوات ظرفیت تبادل داریم که البته میزان 
صادرات بیش از واردات بوده یعنی حدود 2 تا ۳ برابر است.معاون 
وزیر نیرو اعلام کرد: قرار است میزان تبادل برق با کشورهای 
همسایه به ۱۰ هزار مگاوات برسد. حائری یادآور شد: ما در حال 
حاضر به کشورهای عراق، افغانستان و پاکستان صادرات برق 
داریم. وی همچنین به تفاهم نامه با مقامات قطر اشاره و تصریح 
کرد: این تفاهم نامه در راستای صدور خدمات فنی و مهندسی و 

ارتباط الکتریکی از دریا و همچنین جهت ترانزیت برق است.
معاون وزیر نیرو در پاســخ به ســوال ایلنا درباره اســتفاده 
۱۰۰درصدی از نیروگاه های برق آبی در تابســتان سال جاری 
گفت: در تابســتان سال گذشــته ما ۱۴ هزار مگاوات کمبود 
برق داشــتیم که با احداث نیروگاه جدید و بخشی با استفاده از 
نیروگاه های موجود، ظرفیت را افزایش خواهیم داد. همچنین 
اســتفاده از نیروگاه های برق آبی و مدیریت مصرف نیز از دیگر 

برنامه ها جهت تامین برق تابستان است.
حائری در ادامه بیان داشت: تعمیرات اساسی نیروگاه ها را انجام 
داده و نزولات آسمانی نیز کمک می کند که شرایط تولید نسبت 
به ســال گذشته بهتر باشد.وی با اشاره به برنامه احداث ۱۰۰۰ 
مگاوات نیروگاه یادآور شد: جهت تحقق این برنامه، یک میلیارد 

دلار سرمایه گذاری نیاز داریم.
معاون وزیر نیرو خاطرنشان کرد: در کنار افزایش ظرفیت، توجه 
به راندمان نیروگاه ها نیز در دســتور کار است که بر این اساس 

در سال جاری راندمان نیروگاه ها به بیش از ۳9 درصد می رسد.
حائری تصریح کرد: با احداث تجدیدپذیرها تا ۱۴۰۱ راندمان 
به ۴۰ درصد خواهد رسید و با هر یک درصد افزایش راندمان، 
سالانه 2۰ میلیارد متر مکعب در مصرف گاز صرفه جویی می شود.

وی بیان کرد: بــا ۳5 هزار مگاوات ظرفیت جدید که ۱۰ هزار 
مگاوات آن از تجدیدپذیرها و 25 هزار مگاوات سیکل ترکیبی 
است، راندمان نیروگاه ها به 5۸ درصد می رسد. علاوه بر آن در 
کنار این ۳5 هزار مگاوات، نیروگاه های قدیمی نیز بازنشســته 

می شــوند. معاون وزیر نیرو ادامــه داد: در حال حاضر حدود ۸ 
نیروگاه، راندمان ۱7 درصدی دارند که میزان تولید برق آنها در 
قبال مصرف گاز بسیار پایین است اما اگر بتوانیم راندمان را به 
6۰ درصد برســانیم به ازای هر متر مکعب 6 کیلووات ساعت 

برق تولید خواهد شد.
حائری در پاسخ به سوال دوم ایلنا درباره افزایش تولید برق از 
انرژی اتمی گفت: نیروگاه های اتمی ضمن اینکه سوخت های 
فســیلی مصرف نمی کنند، انرژی پاک دارنــد. در حال حاضر 
نیروگاه اتمی بوشــهر راندمان خوبی داشته و تولید برق آن نیز 
در حد مناسب است.وی همچنین در پاسخ به سوال ایلنا درباره 
واحدهای DG اظهار کرد: ما حدود 2۰۰۰ واحد تولید پراکنده 
و نزدیکِ مصرف کننده داریم که تلفاتی ندارد و برای تولید برق 
از آنها در بخش خصوصی هم قابلیت ســرمایه گذاری دارد. در 
کل واحدهــای نیروگاه اتمی و DG کمک زیادی به صنعت 

برق خواهند داشت.
حایری درباره نحوه حفظ پایداری شبکه در تابستان آتی و اینکه 
چرا در تابستان قبل این اتفاق نیفتاد، گفت: از ۱۴ هزار مگاوات 
ناترازی شــبکه در سال قبل 2۰۰۰ مگاوات مربوط به فعالیت 
اســتخراج رمز ارزها بود، ۴ تا 5 هزار مگاوات کمبود منابع آبی 
نیروگاه های برق آبی و مابقی مربوط به ناترازی تولید و مصرف 
بود.معاون برق و انرژی وزیر نیرو اضافه کرد: امکان تولید رمزارزها 
از طریق نیروگاه های برق تجدیدپذیر فراهم شده است. علاوه بر 
این در تامین برق صنایع محدودیت داشتیم که با تفاهم صورت 
گرفته امکان تولید ۱2 هزار مگاوات برق صنایع نیز ایجاد شده و 
نیروگاه ۱۸۳ مگاواتی سمنان به عنوان نخستین نیروگاه بخش 

صنعت در دست احداث است.
وی درباره پیش بینی آثار اجرای آئین نامه برقی دولت تصریح 
کرد: در تابســتان با 26 هزار مگاوات مصرف سیســتم های 
سرمایشــی رو به رو هســتیم که امیدواریم با اجرای آئین نامه 
۱۰ درصد در بخش مصرف خانگی صرفه جویی شده و تا ۱5۰۰ 

مگاوات مصرف را کاهش دهیم.

معاون وزیر نیرو اعلام کرد:

برنامه افزایش تولید برق از نیروگاه های اتمی

مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران:

نخستین نشست بررسی تأمین منابع مالی طرح ساخت خط لوله تابش برگزار شد
مدیرعامل شرکت ملی مهندســی و ساختمان نفت با اشاره 
به اقدام های بزرگ صنعت پالایش در ۶ ماه اخیر از برگزاری 
نخستین نشست رسمی بررسی تأمین منابع مالی طرح احداث 
خط لوله انتقال فرآورده نفتی تابش خبرداد و اعلام کرد: مناقصه 
مربــوط به این طرح تا پایان اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ برگزار 

می شود.
به گزارش شــانا، فرهاد احمدی با اشاره به پروژه ها و طرح های این شرکت 
گفت: نخســتین نشست رســمی طرح احداث خط لوله تابش با مجموعه 
سرمایه گذاری شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران و بانک 
ملت به منظور تعیین تکلیف نحوه تأمین منابع مالی و جریان نقدی پروژه برگزار 

شد.
وی افزود: شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران پس از امضای قرارداد 
وزارتخانه های نفت و امور اقتصاد و دارایی فعالیت های اجرایی خود را آغاز کرد، 
با توجه به اینکه مدت ها از این قرارداد گذشته بود یک پیمایش دوباره از همه 
مسیر خط لوله با اعزام نفرات در بازه زمانی دو تا سه هفته انجام شد تا مشکلات 

یا معارض های احتمالی در مسیر احداث خط لوله برطرف شود.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران بیان کرد: نتیجه این 
اقدام گزارش خوبی شد که به بخش برنامه ریزی تلفیقی شرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی ارائه شــد، در حالی که مدارک پایه دوباره در حال 

بازبینی و بازخوانی قرار گرفته است تا زیمنه برگزاری مناقصه مهیا شود.
احمدی افزود: دریافت مجوزهای محیط زیستی با توجه به اینکه مجوزهای 
قبلی منقضی شده بود، همچنین مجوز پدافند غیرعامل که از مدارک ضروری 
و اولیه برای برگزاری مناقصه تلقی می شود در دستور کار قرار گرفت و مجوز 
محیط زیستی بخشی از مسیر دریافت شده است و با برخورد به وقفه تعطیلات 
ایام نوروز احتمال می دهیم دریافت مجوزها تا پایان اردیبهشت به طول بینجامد.
وی با اشاره به اینکه درخصوص منابع مالی و نحوه تأمین آن برنامه ریزی 
مدونی صورت گرفته است،  گفت: در نشستی که برگزار شد، بانک ملت اعلام 
کرد مشکلی در تأمین منابع مالی وجود ندارد. ان شاءالله با برگزاری جلسات 

منظمی در هفته جاری در این باره به نتایج مثبتی دست خواهیم یافت.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران گفت: پیش بینی 

می شود تا پایان اردیبهشــت ماه ســال ۱۴۰۱ مدارک برای انجام مناقصه 
ئی پی سی آماده و در سایت بارگذاری شود.

احمدی افزود: مناقصه خط لوله تابش به صورت تک مرحله ای برگزار خواهد 
شد، البته این موضوع به تعداد مناقصه گران حاضر بستگی دارد و سرانجام پس 

از ارزیابی  شرکت کنندگان در مناقصه، برندگان اصلی پروژه تعیین خواهد شد.
وی با اشاره به اهمیت راهبردی این پروژه بیان کرد: در اجرای طرح احداث 
خط لوله تابش سعی خواهیم کرد سریع ترین روش اجرایی پروژه ها را در بخش 

خطوط لوله اجرا کنیم.
چراغ تمامی پروژه ها روشن شده است

مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران در تشریح پروژه های 
شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران گفت: سه گروه پروژه در شرکت 
موجود است که بخش نخســت آن دربرگیرنده پروژه های سنواتی است، از 
مجموع ۳5 پروژه که مربوط به 6 تا هفت سال گذشته است، حدود 25 طرح 
تعیین تکلیف شده و تصفیه نهایی آنها در حال انجام است؛ بقیه آنها نیز باوجود 

مشکلات و چالش های عدیده در 6 ماه آینده حل وفصل خواهند شد.
به گفته احمدی، در این زمینه برنامه مدونی ســامان دهی شده است که تا 
تیرماه سال آینده پرونده های آن بسته شود، به این ترتیب از پروژه های گذشته 

عبور خواهیم کرد.
وی با اشــاره گروه دوم، به پروژه های جاری شــرکت نیز تصریح کرد: در 
پروژه های جاری خوشبختانه با یک برنامه ریزی خوب و حمایت همه جانبه 

شرکت ملی پالایش و پخش مشکلات یکی پس از دیگری برطرف شدند و 
در مدار پیشرفت قرار گرفته اند.

مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران با تأکید بر اینکه در 
پروژه های خط لوله جاری ۸۰ درصد مشکلات حل شده و چراغ همه پروژه ها 
روشن شده است، ادامه داد: یکی از معضلاتی که در حوزه پروژه های خط لوله 
وجود داشت موضوع خرید تختال یا اسلب بود که با تصمیم های به موقع این 
امر ساماندهی شد. در پروژه های جاری از ۱۰7 هزار تختال مورد نیاز رقمی بالغ 
بر 6۳ هزار تن خریداری شد و ۴۴ هزار تن باقیمانده تا پایان فروردین ۱۴۰۱ در 

صورت عرضه شرکت فولاد مبارکه خریداری می شود.
سرمایه گذاری ۱.۷ میلیارد یورویی در پالایشگاه آبادان

احمدی درباره روند خوب اجرای طرح توســعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه 
آبادان بیان کرد: این طرح که مهرماه امسال با پیشرفت 6۰ درصدی در بخش 
ساخت تحویل اینجانب در شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران شد، با 
پیشرفت ۸6 درصدی در حال فعالیت است. این درصد پیشرفت در بازه زمانی 

6 ماه عدد بسیار قابل توجه و کم نظیری است.
وی با اشاره به وضع این طرح گفت: این طرح در حالی تحویل داده شد که 
گام های اصلی اعم از واحدهای تصفیه ای و بنزین سازی باقیمانده بود، برای 
اجرای این طرح حدود ۱.6 تا ۱.7 میلیارد یورو برآورد سرمایه گذاری نیاز است. 
به گفته احمدی تکمیل این طرح سه تا چهار سال زمان خواهد برد، اما با وجود 
تجهیزات موجود و اقدام های در نظر گرفته شده انتظار می رود زودتر از زمان 

پیش بینی بهره برداری آن محقق شود.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران افزود: تکمیل مرحله 
دوم توسعه پالایشگاه آبادان با تصمیم بسیار خوب معاون محترم وزیر نفت در 
امور پالایش و پخش منابع مالی آن از منابع داخلی تأمین خواهد شد و منتظر 
منابع خارجی نخواهیم ماند و این موضوع در مجلس هم مطرح شده است. این 
روش بسیار خوبی بود که برای نخستین بار از محل فروش تولیدات پالایشگاه 
در شرکت ملی پالایش تأمین مالی می شود و امیدوارم سرفصلی باشد که بقیه 

پروژه ها به این منوال پیش برود.
کارنامه درخشان شرکت ملی پالایش و پخش در صنعت نفت

احمدی با اشــاره به پروژه های آینده نیز گفت: ســه پروژه خط لوله تابش، 

پارس و رفسنجان - یزد، احداث پتروپالایشگاه شهید سلیمانی و احیای پروژه 
پالایشگاه خوزستان و تکمیل پروژه توسعه و تثبیت ظرفیت آبادان به عنوان 
پروژه های جدید در سال ۱۴۰۱ در دستور کار قرار گرفته اند، همچنین اسناد 

مناقصه پروژه اسکله 5 هزار تنی قشم در حال تدوین است.
وی اظهار کرد: شــرکت ملی پالایش و پخش عملکرد درخشانی را در بازه 
کوتاه 6 ماه نخست آغاز به کار خود به ویژه درباره سرمایه گذاری پروژه های جدید 
ارائه داده است و ان شاءالله شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران نیز 
به عنوان بازوی فنی و اجرایی شرکت ملی پالایش و پخش در بخش اجرائی 

این طرح ها سرافراز عمل خواهد کرد.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران با اشاره به تأثیر روند 
مذاکرات و احیای برجام در احیای فرصت های مالی بیان کرد: صنعت در انتظار 
منابع خارجی نمانده و اقدام هایی در روند اجرا و توسعه پروژه ها انجام داده است، 
در عین حال نیز که اگر برجام به نتیجه برسد شرکت های خارجی اعلام آمادگی 
کرده اند و روابط مطلوب پیشین درباره برقراری فاینانس و جذب سرمایه خارجی 

احیا خواهد شد.
استفاده حداکثری از سازندگان داخلی

احمدی در بخش دیگری از گفته های خود به حداکثرسازی و استفاده از همه 
امکانات سازندگان و شرکت ها داخلی اشاره کرد و گفت: در بخش خط لوله 
مشکلی درباره بومی ســازی وجود ندارد، بیش از 9۰ درصد کالا و تجهیزات 
خط لوله در داخل تأمین خواهد شــد با حمایت همه جانبه دولت مشکلی در 

سیاست گذاری در این بخش به وجود نمی آید.
 وی در ادامه افزود: در بخش پالایشگاهی هنوز در بحث دریافت دانش فنی، 
به ارائه دهندگان دانش فنی خارجی نیاز وجود دارد که امید می رود با برنامه ریزی 
انجام شده این نیاز به حداقل برسد. هرچند در گذشته این سد شکسته شد، اما 
عمر کاری ما طولانی نبود که بتوانیم روند بومی ســازی را تکمیل کنیم، اما 

محوریت کار بر بومی سازی دانش و دانش فنی قرار گرفته است.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران در پایان تأکید کرد: 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و به تبع آن شرکت های تابع از 
موفق ترین معاونت ها و شرکت ها در مجموعه وزارت نفت به شمار می آیند که 

طی همین 6 ماه اقدام های بزرگی را در این حوزه رقم زده است.

معاون اول رئیس جمهوری:

افزایش فروش نفت و درآمدهای ارزی بخشی از تلاش های دولت در ماه های اخیر است
معــاون اول رئیس جمهوری گفت: افزایش فروش 
نفت و درآمدهای ارزی، تکمیل انبارهای کشــور از 
ذخیره کالاهای اساسی، تزریق واکسن و پرداخت 
حقوق و دستمزد به کارکنان دولت و بازنشستگان 
بدون حتی استقراض یک ریال از بانک مرکزی تنها 

گوشــه ای از تلاش ها و اقدام های دولت در ماه های 
گذشته است.

به گزارش شانا، محمد مخبر به مناســبت روز جوان در دیدار 
بــا جمعی از جوانان فعال حوزه هــای اقتصادی و تولید و علم و 
فناوری گفت: برخی مشکلات کشــور در زمان روی کار آمدن 

دولت ســیزدهم اشــاره و تصریح کرد: افزایش فروش نفت و 
درآمدهای ارزی، تکمیل انبارهای کشور از ذخیره کالاهای اساسی، 
تزریق واکســن و پرداخت حقوق و دستمزد به کارکنان دولت و 
بازنشستگان بدون حتی استقراض یک ریال از بانک مرکزی تنها 
گوشه ای از تلاش ها و اقدام های دولت در ماه های گذشته است.

مخبر اظهار کرد: در چند ماه گذشته کشور را با این فرض مدیریت 
کردیم که تحت شدیدترین تحریم ها بتوانیم با نگاه به ظرفیت های 
درونی اقتصاد کشــور را اداره کنیم و عملیات اجرایی طرح های 

پیشرفت توسعه ای در استان های کشور آغاز شود.
معاون اول رئیس جمهوری گفت: خام فروشی یکی از مشکلات 

صنعت کشــور است که در هر بخش با چنین مسئله ای روبه رو 
هستیم و دولت آمادگی دارد با برون سپاری این مسئله و پرداخت 
هزینه های تحقیقاتی و عملیاتی، فهرستی از خام فروشی ها در هر 
مرحله ای از صنایع به ویژه در بخش های نفت، پتروشیمی و معدن 

را پیگیری کند.

تکمیل زنجیره ارزش در پتروشیمی پارس آیا نفت ایران هم در خطر است؟
مدیرعامل پتروشیمی پارس مطرح کرد؛ سیدحمید حسینی، کارشناس حوزه انرژی پاسخ داد؛

سیدحمید حسینی، کارشناس حوزه انرژی گفت: اگر برجام به 
سرانجام نرسد و ما اگر همچنان در لیست تحریم باشیم خطر 
وجود دارد به بازارهایی مثل چین که صادرات داریم روسیه هم 

وارد شود و میزان زیادی از سهم بازار ایران را بگیرد.
سیدحمید حسینی با اشاره به تاثیر مناقشات روسیه و اوکراین بر بازار نفت و 
گاز اظهار داشت: تاثیر بر بازار نفت و گاز متفاوت است، در بازار نفت روسیه از 
بزرگترین تولیدکنندگان است اما در صادرات نقشی ندارد، از حدود ۱۰ میلیون 
بشکه نفتی که تولید می کند حدود ۴.7 میلیون بشکه را صادر می کند و بیشتر 
نفت تولیدی هم به مصرف داخلی می رسد، اما عمدتا در صادرات گاز فعال 

است. 
وی افزود: به لحاظ کیفیت نفت اورال و سبک قطعا برای پالایشگاه های 
اروپایی مطلوب است بازارهای صادراتی این کشور هم بیشتر اروپا، امریکا و 
کانادا است بنابراین برای دنیا جایگزین کردن نفت روسیه مشکل نیست و بنظر 
می رسد تنها چین در دوران تحریم قادر باشد نفت روسیه را خریداری کرده و 
واردات از دیگر کشورها را کاهش دهد، اما مشکلی که ایجاد شده گاز است که 
تامین آن توسط دیگر کشورها مشکل و بعید است بتوانند جایگزین کنند، به 
همین دلیل تاکنون نه خطوط لوله گاز قطع شده و نه تحریم گازی بر روسیه 
اعمال شده، فقط خط لوله جدیدی که فعال نشده تحریم شده است. اما باتوجه 

به قراردادهای جدیدی که روسیه با ترکیه و چین منعقد کرده قاعدتا مشکلی 
برای صادرات پیدا نخواهد کرد.

این کارشناس حوزه انرژی در ادامه گفت: اگر روسیه تحریم شود قطعا اروپا 
بدنبال جایگزیــن خواهد بود زیرا در صورت تحریم بانکی نمی تواند پول را 

پرداخت کند و این می تواند برای اروپا مشکل ساز شود.
وی تصریح کرد: روسیه حداقل ۱۰۰ میلیارد متر مکعب یعنی به اندازه روزانه 

25۰ میلیون متر مکعب ) ۱۰ فاز پارس جنوبی( به اروپا گاز ارسال می کند.
حســینی در ادامه بیان داشــت: جنگ روســیه و اوکراین و عواقب آن و 
تحریم هایی که اعمال شد قیمت نفت را ۱5 درصد و قیمت گاز را نیز ۳۰ تا 
۴۰ درصــد گران تر کرد و قطعا برای اقتصاد اروپا و امریکا که به دلیل کرونا 
با کمبود منابع مواجه شدند و بعد از سال ها با تورم بالای 5 درصد مواجهند 

بسیار آسیب زا است.
سیدحمید حسینی، کارشناس حوزه انرژی با بیان اینکه تحریم نفت روسیه 
مشکلی را در بازار جهانی ایجاد نمی کند، تاکید کرد: بعید است اروپا چندان خود 
را درگیر تحریم گاز روسیه کند مگر زمانی که بتواند از طریق امریکا، قطر، 

الجزایر، نیجریه و مصر جایگزین کنند.
این کارشناس حوزه انرژی در ادامه درباره وضعیت صادرات نفت و گاز ایران 
در شرایط کنونی گفت: اگر برجام به سرانجام نرسد و ما اگر همچنان در لیست 
تحریم باشیم خطر وجود دارد به بازارهایی مثل چین که صادرات داریم روسیه 

هم وارد شود و میزان زیادی از سهم بازار ایران را بگیرد. 
وی خاطرنشان کرد: عاقلانه تر آن است که مشکل تحریم و هسته ای حل 
شود و به توافق برگردیم تا مانند قبل حدود 6۰۰ هزار بشکه به اروپا صادر کنیم 
و جایگزین روسیه شویم، حدود 6۰۰ هزار بشکه به چین، ۳۰۰ هزار بشکه هند 
و ۳۰۰ ژاپن و کره و ۱۰۰ هزار بشکه هم به ترکیه صادر کنیم و کل ظرفیت 

صادراتی را پوشش دهیم.
حسینی یادآور شد: قطعا اگر همزمان با تحریم روسیه به توافق برجام برگردیم 
بهترین شرایط برای بازار جهانی ایجاد می شود که کمبود نفت روسیه احساس 

نشود و هم اینکه ما براحتی در بازار اروپا جایگزین شویم.

مدیرعامل شرکت پتروشیمی پارس گفت: عملیات اجرایی 
طرح تولید پروپیلن از پروپان )PDH( این شرکت با ظرفیت 
تولید ۶۰۰ هزار تن پروپیلــن و ۵۰۰ هزار تن پلی پروپیلن 

به زودی آغاز می شود.
به گزارش شــانا، مسعود حسنی در نشست خبری تشریح طرح های تولید 
پروپیلن از پروپان )PDH( و پلی پروپیلن )PP( این شرکت با اشاره به اینکه 
توسعه به ویژه برای تکمیل زنجیره ارزش، تولید پایدار، افزایش سودآوری و 
تاب آوری از شعارهای سال ۱۴۰۱ پتروشیمی پارس است، اظهار کرد: تاب آوری 
تنها درباره محدودیت ها و تحریم ها نیست، بلکه درباره فرصت ها هم هست تا 
بهترین استفاده را داشت.وی به افتخارهای این شرکت اشاره کرد و گفت: این 
شرکت هفته گذشته به عنوان یکی از 6 شرکت برگزیده سبز پس از سه سال 
پیاپی که صنعت سبز بود، معرفی شد.به گفته مدیرعامل پتروشیمی پارس، رتبه 
نخســت شاخص بهره وری کل عوامل تولید در IMI۱۰۰، رتبه 2۸ میزان 
درآمد فروش در میان ۱۰۰ شرکت برتر کشور و رتبه برتر آزمون و آزمایش های 
بین المللی مهارت تخصصی استایرن مونومر برای 6 سال از رتبه های شاخص 

پتروشیمی پارس است.
حسنی با اشاره به اینکه خوراک طرح تولید پروپیلن 696 هزار تن پروپان و 
۴ هزار تن اتیلن است، تأکید کرد: پتروشیمی پارس توان تولید بیش از 7۰۰ 
هزار تن پروپان را دارد، بنابراین خود شرکت آن را تولید می کند و اتیلن مورد نیاز 
هم از آریاساسول و خط اتیلن غرب قابل تأمین است.وی ادامه داد: با احداث 
طرح تولید پروپیلن از پروپان 6۰۰ هزار تن پروپیلن و 5۰۰ هزار تن پلی پروپیلن 
تولید خواهد شــد، وعده کرده ایم که ۱۰۰ هزار تن پروپیلن خام را به شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی برای استفاده شرکت های متقاضی این محصول تحویل 
دهیم.مدیرعامل پتروشیمی پارس به احداث دو واحد 25۰ هزار تنی که افزایش 
ظرفیت نیز در هر کدام دیده خواهد شد، اشاره و تصریح کرد: اگر این ۱۰۰ هزار 
تن پروپیلن نیز از پتروشیمی پارس دریافت نشد، همه آن به پلی پروپیلن تبدیل 
خواهد شد. حسنی مجموع سرمایه گذاری در طرح PDH را ۸66 میلیون 
دلار اعلام و اظهار کرد: بازگشت سرمایه این طرح ۱7.۱۸ است که در طول 

چهارم ســال احداث خواهد شد. زمان بازگشت سرمایه ۸.۸ سال با احتساب 
چهار سال طول زمان ساخت آن است.وی ادامه داد: ۳7۰ نفر به طور مستقیم 
و 25۰۰ نفر به طور غیرمستقیم در اجرای این طرح مشغول به کار خواهند شد.

مدیرعامل پتروشیمی پارس درباره تأمین منابع مالی طرح PDH گفت: 26 
درصد منابع مالی طرح از آورده سهامداران و 7۴ درصد از تسهیلات بلندمدت 
ارزی است که برنامه ریزی های آن انجام شده است.حسنی تأکید کرد: پس 
از راه اندازی طرح PDH درگیری و نگرانی خام فروشی پروپان را نخواهیم 
داشــت و نگرانی تحریم ها نیز منتفی می شود و ارزش افزوده قابل توجهی 
ایجاد خواهد شــد.وی در مورد محل احداث طرح PDH افزود: توافق نامه 
و صورت جلسه تحویل 2۴ هزار هکتار زمین در پارک پروپیلن بین پتروشیمی 
پارس و شرکت ملی صنایع پتروشیمی و منطقه ویژه اقتصادی پارس امضا شد 
که فاصله کم با شرکت برای تولید، فاصله کم با پتروشیمی دماوند برای تأمین 

یوتیلیتی و سهولت صادرات از مزایای این محل است.
مدیرعامل پتروشــیمی پارس ادامه داد: زمین طرح PDH به شــرکت 
پتروشــیمی پارس تحویل داده خواهد شد و پس از آن اقدام های لازم برای 
احداث طرح انجام خواهد شــد. عملیات اجرایی طرح نیز در صورت امکان 
به دلیل سختی هماهنگی مدیران در روزهای پایانی سال، روز چهارشنبه این 

هفته آغاز خواهد شد.
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